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Doamnelor și domnilor profesori, 

Stimați invitați, 

 

Vă mulțumesc pentru invitația de a participa la Conferința Națională a Federației 
Sindicatelor din Educație „Spiru Haret”, aș fi venit cu drag dacă timpul mi-ar fi 
permis, mai ales că educația este un domeniu prioritar pentru guvernul pe care îl 
conduc.  

În aceste câteva luni de guvernare, Guvernul a luat câteva măsuri importante în 
ceea ce privește sistemul de învățământ. În primul rând, mă refer la creșterea cu 
15% a bugetului educației față de 2016. Sunt perfect conștient de faptul că încă 
nu e suficient, dar suntem deciși să menținem ritmul de creștere astfel încât 
sistemul educațional să se bucure de importanța cuvenită.  

În același timp, chiar dacă, de la 1 ianuarie, salariile au crescut cu 15%, trebuie să 
continuăm să facem eforturi pentru a le aduce la un nivel decent, care să ofere 
fiecărui cadru didactic sau auxiliar confortul necesar pentru ca actul educațional 
să se desfășoare în condiții de normalitate. Sperăm, ca prin noua Lege a salarizării, 
care se află în circuitul parlamentar, să facem încă un pas în direcția dorită.  

De asemenea, aș dori să mai amintesc de gratuitatea pe care am acordat-o 
studenților pentru transportul feroviar sau de faptul că am crescut bursele de la 
83 la 201 lei lunar, pentru fiecare student bugetat. Sunt lucruri concrete pe care 
le-am făcut într-o scurtă perioadă de timp, însă pregătim și alte măsuri pe care 
dorim să le implementăm, măsuri prin care vrem să creștem calitatea sistemului 
educațional românesc. 

Evident că aceste măsuri din programul de guvernare  nu pot fi atinse fără un 
dialog și o colaborare eficientă cu dumneavoastră, partenerii noștri. Această 
dimensiune este foarte importantă pentru Guvernul pe care-l conduc și vă 



adresez invitația de a rămâne într-un dialog permanent și de a discuta în orice 
moment apar întrebări și nelămuriri sau de câte ori aveți propuneri ori inițiative.  

În sistemul educațional este mult loc de modernizare și îmbunătățire și vreau ca 
tot acest proces să-l facem împreună, astfel încât să găsim cele mai bune soluții. 
Cred foarte mult în ideea de parteneriat și cred că implicarea sindicatelor în tot ce 
ține de viața cetății duce la crearea unui echilibru, de care România are mare 
nevoie.      

Închei prin a mulțumi cadrelor didactice pentru tot efortul depus pentru educarea 
copiilor noștri, mai ales în contextul în care condițiile nu sunt întotdeauna cele 
dorite. Faptul că, de foarte multe ori, reușiți să atingeți performanța este cu atât 
mai impresionant.  

În final, doresc să vă asigur de tot sprijinul meu și al Guvernului pe care-l conduc 
dar și de toată deschiderea noastră către dialog.        

    

Sorin Grindeanu, 

Prim-ministru al României 


